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V Arnolticích – Bulovce začala likvidace zbývající části nelegálně navezených odpadů.
Vytěženo odsud bude 4 500 tun plastových a textilních odpadů, kterými byly před několika
lety naplněné haly bývalého zemědělského podniku. Pokud vše půjde hladce, bude
definitivně čistý o letních prázdninách letošního roku.

„V roce 2014 bylo v rámci 1. etapy likvidace odvezeno 4 500 tun odpadů. Sanaci tehdy platila
německá agentura SAA, neboť původce odpadu byl z Německa, a tak jsme se společně dohodli na tom,
že se bude i sousední země na likvidaci podílet. Zbývající odpady odstraníme na náklady Libereckého
kraje, který na jejich likvidaci získal dotaci ze Státního fondu životního prostředí (SFŽP), z prostředků
Národního programu životního prostředí pro rok 2015,“ uvedl Josef Jadrný, náměstek pověřený
řízením resortu životního prostředí a zemědělství.

Ze SFŽP bude hrazeno 79% částky, finanční spoluúčast Libereckého kraje činí 21% z celkové
sumy cca 7,7 mil. Kč. Vítězem veřejné zakázky „Odstranění ilegálního návozu odpadů z lokality
Arnoltice – sanace ekologické zátěže“ se stala firma Vodní zdroje Ekomonitor spol. s r. o.
z Chrudimi.  

V rámci 2. etapy bude třetina spalitelných odpadů odvezena do zařízení k energetickému
využití odpadů a nespalitelné na skládku odpadů. Uvolněné a vyčištěné prostory soukromého
majitele, jejich vlastník využívá jako sklad uhlí a pronajímá je dalším zájemcům. „Peníze
vynaložené na likvidaci budeme i nadále vymáhat po původních majitelích, kteří navezení
nelegálních odpadů dopustili,“ dodal Josef Jadrný.

Radost z toho, že z obce konečně zmizí nelegální odpad má i starostka Bulovky Romana
Šidlová. „Obec Bulovka a především její místní část Arnoltice je vděčná Libereckému kraji za likvidaci
této nelegální skládky, která nás tu straší už více jak 10 let a jejíž existence ohrožuje životní prostředí
obce,“ komentuje Romana Šidlová. Místní lidi trápí zejména rozletem odpadů po okolí, zvýšený
výskyt hlodavců či hmyzu a obavy mají i z ohrožení znečištěním povrchové vody anebo



popelem z častých a velkých požárů. „Děkujeme Libereckému kraji i za převzetí finanční
odpovědnosti za likvidaci skládky, opravdu by nebylo ve finančních silách obce s ročním rozpočet
nižším než předpokládané výdaje na likvidaci, nelegálně navezený odpad odklidit,“ zdůraznila
starostka.

Skládka nelegálního odpadu v Bulovce je jedinou, jejíž likvidaci Liberecký kraj financuje.
Přihlásil se k tomu po předchozí dohodě s Českou inspekcí životního prostředí a díky možnosti
čerpání financí ze státních fondů. V roce 2014 uzavřel dohodu se sousedním Německem, které
přistoupilo na zaplacení a odvezení významné části odpadů, neboť většina z nich pochází právě
ze sousedního státu. V republice je podobně zatížených míst s nelegálními odpady celá řada. 


